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Gk.7031.2.75.2020        Bielsk Podlaski, dn. 28.09.2020r. 

 

Rada Miasta  

Bielsk Podlaski 

 

 Wnoszę o  wycofanie z porządku obrad XXVII sesji Rady Miasta, która ma się odbyć 

w dniu 29.09.2020r. następujących tematów: 

1. projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty (pkt.15 porządku obrad), 

2. projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

(pkt.16 porządku obrad). 

 Wycofanie powyższych projektów uchwał związane jest z wątpliwościami 

zasugerowanymi przez nowego kolegianta Regionalnej Izby Obrachunkowej – Panią xxxx 

xxxxxxxxx. Należy podkreślić, że w trakcie uzgadniania projektu uchwał nastąpiła zmiana 

kolegiantów. W związku z tym nowa Pani kolegiant z konieczności pobieżnie przejrzała 

przesłane materiały. Zwróciła jednak uwagę na pewne zapisy, które jej zdaniem należałoby 

zmienić lub doprecyzować.  Tak jak powiedziała, temat jest niezwykle trudny do oceny przez 

RIO w Białymstoku, ze względu na brak doświadczenia w tym zakresie. W województwie 

podlaskim została podjęta jedna uchwała - przez Radę Gminy Kolno - bardzo ogólna. 

Przyznała także, że metoda ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty na podstawie ilości zużytej wody  jest również trudna do 

opracowania i stosowania w praktyce przez jednostki samorządu terytorialnego.  

 Pani xxxxxxxxxxx między innymi: 

1. zaproponowała wykreślenie kryteriów, które powinna spełniać rodzina wielodzietna, aby 

otrzymać zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, co 

niewątpliwie wpływa niekorzystnie na funkcjonujący w mieście Bielsk Podlaski system 

gospodarki odpadami. Podstawowym problemem jest brak możliwości wyliczenia opłaty 

zwolnienia z tytułu posiadania Karty Dużej Rodziny w powiązaniu z zużyciem wody w 

m3 z osobą uprawnioną, w sytuacji , gdy osoba uprawniona mieszka z innymi osobami 

(nie posiadającymi KDR). Licznik zużycia wody jest jeden niezależnie od ww kryterium 

w każdej zabudowie (wielorodzinna, jednorodzinna), 

2. zasugerowała doprecyzowanie okresu rozliczeniowego średniego miesięcznego zużycia 

wody, 

3. poddała w wątpliwość potrzebę wprowadzenia wcześniejszego terminu na złożenie 

deklaracji (do 15 grudnia 2020r.), tj. przed wejściem w życie metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty; zatem nie 

ma potrzeby wprowadzania przepisów przejściowych zaproponowanych w § 6 ust.2 

projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 



4. zastanawiała się również nad zgodnością z prawem zapisu § 4 ust.5 projektu uchwały w 

sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 

Pragnę podkreślić, że co do zasady kierunek wyboru metody  ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty - od zużycia 

wody,  jest słuszny. Ze względu jednak na nowatorstwo proponowanego rozwiązania                                             

i problemów technicznych, które należy przewidzieć zasadnym jest, aby proponowane do 

wycofania projekty uchwał  jeszcze raz przeanalizować, ewentualnie uwzględnić ww sugestie 

RIO w Białymstoku,  doprecyzować bądź zmienić zapisy projektów uchwał.   

Mając na uwadze powyższe wnoszę jak na wstępie. 

 

 

BURMISTRZ MIASTA 

 

 /-/ Jarosław Borowski 

 

   

 


